

Mr. President,

I am pleased at the outset to congratulate you on your assumption of the chairmanship of this Committee for its 72nd session, and we are confident that your experience in this field will contribute to the success of the work of this committee. I am also pleased to thank your predecessor for her wise stewardship of the work of the committee during its last session.

The United Arab Emirates also welcomes the facilitators appointed to organize the debate on the agenda items to be considered during this session, and we hope that the committee will be able to conclude its work in accordance with the timeline.

Moreover, the United Arab Emirates aligns itself with the statement delivered by the Permanent Representative of Ecuador to the United Nations on behalf of the Group of 77 and China, and I would like to deliver our statement in our national capacity.

Mr. President,

This committee includes several priority items that are central in achieving the desired development of the work of the United Nations, and my country is determined to play an affective and active role in the debate that will take place within the committee's work.

Starting with the United Nations reform, the United Arab Emirates has announced its support and commitment by signing the political declaration on UN reform, joining over 120 countries that expressed its confidence in the Secretary-General and his ability to lead reform efforts within the organization, and making it more powerful and able to respond to the needs of the international community.

The UAE takes note of the advanced copy of Secretary-General's report on "Shifting the management paradigm in the United Nations: ensuring a better future for all,"

and welcomes the comprehensive approach to all debates and discussions, and we encourage its continuation to achieve sustainable results.

In support of the work the UN, the UAE also looks forward to launching and fully operating projects and administrative and financial tools like Umoja and IPSAS, and we look forward to utilizing these tools and developing them further within the framework of the Secretary General's initiatives announced in his report. We also look forward to the other reports he intends to present on this topic.

Mr. President,

The United Arab Emirates firmly believes that organizations can function better if the principle of gender balance in filling leadership positions is realized. The UAE Mission works closely with UN entities concerned with the implementation of the principles of gender equality, such as working with UN Women to address women's issues. The UAE is also active within the Working Group on the Revitalization of the Work of the General Assembly to achieve the principles of gender equality and equitable geographical distribution of senior posts. In this regard, the UAE looks forward to the principle of gender equality and geographical balance being the basis of the discussions in the relevant items.

Mr. President,

My delegation also looks forward to the discussion on "UN Resident Coordinators System," and we hope that the UN will improve the current practice by affirming principles of transparency, accountability, and respect for sovereignty, to serve the aspirations and strategies of the countries following this system, and keep pace with its progress.

In conclusion, my delegation looks forward to a constructive and positive discussion, and we reaffirm our commitment to active participation in the debate.

Thank you.

السيد الرئيس،

يسرني في البداية أن أتقدم لكم بالتهنئة على توليكم رئاسة أعمال هذه اللجنة في دورتها الـ72، ونحن على ثقة بأن خبرتكم في هذا المجال ستساهم في إنجاح أعمال هذه اللجنة. كما يسرني بأن أشكر سلفكم على إدارتها الحكيمة لأعمال اللجنة في الدورة الماضية.

ويرحب وفد دولة الإمارات العربية المتحدة بالمنسقين الذين تم تعيينهم لتنظيم النقاش في بنود جدول الأعمال التي سيتم النظر فيها خلال هذه الدورة، كما نأمل بأن تتمكن اللجنة من اختتام أعمالها وفقاً للوقت المبين في الجدول الزمني للعمل.

إن دولة الإمارات العربية المتحدة تؤيد البيان الذي أدلى به المندوب الدائم للإكوادور لدى الأمم المتحدة باسم مجموعة الـ 77 والصين، ونود أن ندلي بالبيان التالي بصفة وطنية.

السيد الرئيس،

لدى اللجنة العديد من البنود ذات الأولوية والتي هي أساسية لتحقيق التطوير المنشود لعمل هذه المنظمة، ويعتزم وفد بلادي لعب دور فعال، ونشط في المداولات التي ستتم ضمن أعمال هذه اللجنة.

وابتداءً بمسألة إصلاح الأمم المتحدة، حيث أن دولة الإمارات العربية المتحدة أعلنت دعمها والتزامها عبر التوقيع على الإعلان السياسي حول إصلاح الأمم المتحدة، مُنضمين بذلك إلى أكثر من 120 دولة عبرت عن ثقتها في الأمين العام وإمكانياته لقيادة الإصلاح في المنظمة، وجعل منظمنا الدولية هذه أكثر قوة وتمكنا من التجاوب لاحتياجات جميع الشعوب.

ويحيط وفد بلادي علماً بالنسخة المتقدمة لتقرير الأمين العام بعنوان "تحويل نموذج الإدارة في الأمم المتحدة: ضمان مستقبل أفضل للجميع"، وترحب بالنهج الشامل الذي تُجرى فيه المشاورات والحوار، ونشجع على مواصلة ذلك لضمان تحقيق نتائج مستدامة.

ودعما لعمل المنظمة، تتطلع دولة الإمارات العربية المتحدة إلى التدشين والتشغيل الكامل للمشاريع والأدوات الإدارية والمالية الحالية من مثل نظام أوموجا و IPSAS، وتتطلع إلى الاستفادة من هذه الأدوات وتطويرها ضمن إطار مبادرات الأمين العام التي أعلنها في تقريره، وتتطلع أيضا إلى التقارير الأخرى التي يعتزم الأمين العام تقديمها في إطار هذا الموضوع.

السيد الرئيس،

تؤمن دولة الإمارات إيمانا راسخا بأن المنظمات يمكن أن تعمل بشكل أفضل إذا تم تحقيق التكافؤ بين الجنسين في شغل المناصب القيادية. وتعمل بعثة دولة الإمارات بشكل وثيق مع كيانات الأمم المتحدة المعنية بتحقيق هذه المبادئ، من بينها هيئة الأمم المتحدة للمرأة لخدمة كافة قضايا المرأة. كما عملت البعثة الدائمة ضمن مجموعة العمل الخاصة بتنشيط أعمال الجمعية العامة لتحقيق مبدأي التكافؤ بين الجنسين والمساواة في التوزيع الجغرافي لشغل المناصب. وفي هذا الصدد، تتطلع دولة الإمارات في أن يكون مبدأ تعميم المنظور الجنساني أساس المناقشات في اللجان المعنية في هذا الجانب.

السيد الرئيس،

في مداولات هذه اللجنة، يتطلع وفد بلادي أيضا إلى مناقشة "نظام المنسقين المقيمين للأمم المتحدة" حيث نأمل بأن تقوم المنظمة بتحسين الممارسة الحالية بما يخدم العمل، وفي ظل مبادئ الشفافية والمحاسبة واحترام السيادة، بما يخدم طموحات واستراتيجيات الدول المتبع فيها هذا النظام ومواكبة التطور فيها.

في الختام، يتطلع وفد بلادي إلى مناقشة بناءً وإيجابية، ونؤكد التزامنا مجددا بالمشاركة الفعالة في المداولات. وشكرا.